
Ligestillingsudvalget har i brev af 21. august 2012 stillet mig følgende spørgs-
mål 53 alm. del, efter ønske fra Johanne Schmidt-Nielsen (EL), som jeg hermed 
skal besvare.

Spørgsmål 53

”Er ministeren tilfreds med, at der kun er foretaget 11 ligestillingsvurderinger 
af lovforslag på lovprogrammet 2011/12?”

Svar:

Nej jeg er ikke tilfreds. Man må erkende, at det ikke er godt nok, at ministerier-
ne har oplyst, at kun 11 lovforslag ligestillingsvurderes i Folketingsåret 2011/ 
12. Mine ambitioner på området er højere, og derfor ser mit ministerium på, 
hvordan vi kan styrke ligestillingsvurderingerne, så de foretages mere syste-
matisk fremover.

Jeg mener, at ligestillingsvurderinger er et vigtigt redskab i lovprocessen. Lige-
stillingsvurderinger er med til at give os et oplyst grundlag om et lovforslags 
konsekvenser for mænd og kvinder. Det handler basalt set om, at vi skal vide, 
hvordan et forslag påvirker det samfund, vi lever i, og om påvirkningen går i 
den retning, vi ønsker.
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